Урок по английскому языку " Season and weather " в 4-м классе

Цель урока: обобщение лексико- грамматического материала по теме «Времена года. Погода».

Задачи:
· Воспитательная: снижение уровня тревожности и преодоление замкнутости в общении;
· Развивающая: развитие умения высказывать предположения, планировать высказывания, работать в группе;
· Познавательная: расширение словарного запаса.

Ход урока:

I. Приветствие.
Good morning! We always begin our lessons with the question: “What is the weather like today?” It is very important question. If it is a nice day, we smile and are in a good mood. If it is a bad weather, it can spoil our mood. By the way, what is the weather like today?
Здравствуйте! Мы всегда начинаем наши уроки с вопроса о погоде. Это очень важный вопрос. Если день хороший, мы улыбаемся и мы в хорошем расположении духа. Плохая погода портит нам настроение. Кстати, какая погода сегодня?
II. Речевая подготовка.
· Is it cold or warm today? (Сегодня холодно или тепло?)
· Is it sunny today? (Сегодня солнечно?)
· Is the sky blue? (Небо голубое?)
· What date (day of the week) is it today? (Какое число (день недели)?
· What season is it now? (Какое сейчас время года?)
· How many seasons are there in a year? (Сколько времён года в году?)
· Name them. (Назови их.)
III. Сообщение темы.
The theme of our lesson is “Season and weather”. That is why we have got four groups at the lesson: the first group is “Winter”, the second-“Spring”, the third-“Summer”, and the fourth-“Autumn”. I have got prize cards for you: snowmen are for “Winter”, snowdrops are for “Spring”, strawberries are for “Summer” and leaves are for “Autumn”. If your answer is right you will get a prize card. The group that has the most prize cards will be winner.
Тема нашего урока «Времена года и погода». Вот почему у нас на уроке 4 группы: «Зима», «Весна», «Лето» и «Осень». У меня для вас есть призовые карточки: снеговики для «Зимы», подснежники для «Весны», клубника для «Лета» и листья для «Осени». Если вы правильно ответили, получите карточку. Группа, получившая наибольшее число карточек, станет победителем.
Let’s start! (Начинаем!)

№1.

Look at the screen! Also, there are four seasons: winter, spring, summer and autumn. Match the sentences and the pictures! 

Посмотрите на экран! Здесь четыре времени года: зима, весна, лето и осень. Соедините картинки с предложениями.
№2.
There are some words in bold type in this task. Please write the degrees of comparison of the following adjectives.
В этом задании есть слова, выделенные тёмным шрифтом. Пожалуйста, запишите степени сравнения этих прилагательных!

№3.
Let’s do the third task using “Degrees of comparison of Adjectives”.

Cделайте третье задание, используя «Степени сравнения прилагательных».
1. Summer is…(hot) season.

2. Summer is …(hot) than autumn.

3. Spring is … (warm) than winter.

4. Winter is …(cold) season.

5. Autumn is…(wet) than summer.

6. Summer is …(dry) than spring.

7. Autumn is…(cool) than spring.

8.  Winter is …(cold) than autumn.
     №4.
     Is it true or false? Верно или нет?

     1. The weather is hot in autumn.

2. The leaves fall down in spring.

3. The sun shines brightly in summer. 

4. The sky is cloudy in spring.

5. It is usually snowy and frosty in winter in Russia.

6.  The weather is usually rainy in England.

7. It is wet and rainy in autumn.

8. Birds come back in spring.

9. There is much snow in winter.
№5.
Read the riddles about seasons. Отгадайте загадки.

This is the season

When fruit is sweet,

This is the season

When school-friends meet. (…)

I come with cold and snow

But you like me and know. (…)

This is the season

When nights are short

And children have plenty

Of fun and sport.

Boating, swimming

All the day

With a merry song

On a sunny day. (…)

This is the season

When snowdrops bloom

When nobody likes

To stay in the room.

This is the season

When birds make their nests,

This is the season

We all like best. (…)
IV. Подведение итогов.
Now, count your prize cards. The winner is…

Посчитайте свои призовые карточки. Победитель…

V. Задание на дом.
Приложение 1

1 It is cold. There is a lot of snow in the streets.             А [image: image1.jpg]


  

2. It is warm and sunny. Snowdrops bloom.                  B [image: image2.jpg]


  

3. It is hot. Children can swim and lay in the sun.        C [image: image3.jpg]


  

4. It is cloudy and windy. The trees are yellow, red.     D[image: image4.jpg]
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